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Číslo: 4/2013                                                    Vydává: Obecní úřad Kovářov 
 

Vážení spoluobčané! 
 

Jsme na samém prahu konce roku 
2013. Tento adventní čas je a měl by být 
plný pohody a příprav na krásné svátky plné 
zasloužilého odpočinku po namáhavé 
celoroční práci, ale je časem 
 i nějakých rekapitulací, co se podařilo nebo 
co se naopak nezdařilo. 

Vždy je dobré mít cíle a pokusit se je 
během roku naplňovat, ale ne vždy se to 
podaří. To je myslím i případ můj osobní ve 
vztahu k rozvoji obce. Je mnoho věcí a 
činností, které se podařilo naplnit, a psali 
jsme o tom v průběhu roku. Velkou radost 
mám nad dokončením bytového domu, který 
je i po kolaudaci. Teď už jenom zbývá, aby 
se nastěhovali nájemníci, byli spokojení a 

třeba i rozšířili počet trvale žijících občanů naší obce. Pozitivních událostí bylo v roce 2013 poměrně dostatek, a 
proto mi dovolte vzpomenout třeba na akci hasičů v Předbořicích a následně sraz rodáků tamtéž. Je vždy 
příjemné potkávat se s lidmi, kteří jsou pozitivně naladěni a jdou si užívat pohody a rádi si zavzpomínají na mládí. 
Nebo hostínské divadlo, plný dům a dobrá nálada. Mnoho lidí kvitovalo tuto akci, která se zapsala nastálo do 
kalendáře kulturních akcí u nás na Kovářovsku. Takto bych mohl asi jmenovat ještě mnoho akcí kulturních nebo 
investičních, které přímo nebo nepřímo ovlivňují dění v obci. 

Je dobře, že stále máme mnoho dobré nálady a chuť pracovat ve prospěch společnosti, a proto to, co se 
nepodařilo v letošním roce, jako třeba rekonstrukce kuchyně v ZŠ, můžeme napravit v roce následujícím. 

S napětím však budeme očekávat, jak se nám bude naplňovat naše „pokladnička“, protože před námi stojí 
mnoho velmi náročných akcí. 

Započala výstavba sběrného dvora a ta se musí dokončit do konce měsíce června. Hned nato musí započít 
již zmíněná rekonstrukce kuchyně. V jarních měsících by měly probíhat práce na obnově rybníka v Chrástě. Je 
dobré, že se nám podařilo zapojit do programu ROP a získat podporu na několik málo kilometrů místních 
komunikací. Určitě toto uvítají v osadě Pelechy, kde se bude v příštím roce asfaltovat, a další změna povrchu 
proběhne mezi Lašovicemi a Zahořanami. 

Vážení spoluobčané, závěrem mi dovolte, abych vám všem popřál klidné a ničím nerušené vánoční svátky 
a hodně zdraví, pracovních i osobních úspěchů v roce 2014.   

                                                                                                                                             -Pavel Hroch – starosta obce- 
                                                         

                                   
                                    
                                     
                                    

� POCHOD Z KOVÁ ŘOVA DO KOVÁ ŘOVA SE KONÁ  28.12.2013 
  START:   9 – 10 HOD.  V  RESTAURACI  NA  KŘIŽOVATCE 

� XI. OBECNÍ PLES SE KONÁ V SOBOTU 22.2.2014 OD 20hod.  V KD KOVÁ ŘOV 
HRAJE MILENIUM MUSIC BAND, VSTUPNÉ 100,- K Č, PŘEDPRODEJ OD 3.2.2014  
NA OÚ KOVÁ ŘOV, TEL. 382 594 218  

KNIHOVNA   KOVÁŘOV 
VE DNECH  

OD  23.12.2013  DO  31.12.2013 

ZAVŘENO 

OÚ KOVÁŘOV 
v úterý 31.12.2013 

otevřeno do 11:30 hod. 
 

Veselé vánoční hody, 
nalaďte se do pohody, 
všichni se dobře mějte, 

svátků si užívejte 
v klidu a bez nehody. 

Ať se dobře daří! 
 

To vám všem přejí 
zaměstnanci 

Obecního úřadu Kovářov 
a zastupitelé obce 

                                 

                    Prodej  ryb Prodej  ryb Prodej  ryb Prodej  ryb     
na kovářovské návsi na kovářovské návsi na kovářovské návsi na kovářovské návsi                                         
vvvv    neděli  22.12.  od 10 hneděli  22.12.  od 10 hneděli  22.12.  od 10 hneděli  22.12.  od 10 h 
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Ptali jsme se zastupitelů obce: 

1) Má podle Vás dlouhodobá koncepce rozvoje obce Kovářov význam a jak velkou důležitost jí přikládáte? 
2) Jak vnímáte rozsáhlou rekonstrukci venkovního vedení nízkého napětí (NN) v několika našich obcích? 

 
ad1)  Velkou a nutno podotknout, po prostudování MPO, že MAS odvedl dobrou a kvalitní práci. Zejména shrnutí v bodě 3.1 SWOT  analýza 

je v mnoha směrech inspirativní i varující. 
 
ad2) Jak jsem říkal již na radě obce, v současné době jsem proti tomu, aby se tato činnost prováděla, byť na základě  údajné  evropské 

směrnice. Myslím si, že si tím firma řeší problém se zakázkami a zaměstnaností. Pokud  bychom k tomu měli přistoupit, tak za jasně 
definovaných pravidel. Viz jednání s mobilním operátorem o  vysílači na Lipníku. Takže třeba navýšit cenu za věcné břemeno, nebo 
spoluúčast při realizaci nového  veřejného osvětlení atd.  

Martin Hadrbolec  
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1)  Dlouhodobá   koncepce   určitě   význam   má,   jelikož v  příštím  volebním  období  může mít zastupitelstvo zcela  jiné složení a  naši 

nástupci budou vědět, kam by se asi naše obec měla rozvíjet. 
 

ad2) Rekonstrukci NN vnímám pozitivně i negativně. Pozitivní je na tom to, že z obcí zmizí sloupy a  nástřešáky  a  síť se 
tím    zmodernizuje.  Negativní bude dopad na finance obce,  jelikož obec bude muset  zrekonstruovat veřejné osvětlení, což bude 
náklad, který půjde do miliónů a dále bude při pracích hrozit  zničení vodovodu, kanalizace a silnic, což bude další náklad, který nelze 
zatím ani vyčíslit. 

Pavel Slivka ml. 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

  
ad1) Dlouhodobá koncepce rozvoje obce Kovářov je velmi detailně propracovaný plán. Dotýká se prakticky  všech oblastí života v obci. 

Otázkou však zůstává možná realizace v jednotlivých kapitolách. Mám na  mysli otázku financování. Roční rozpočet obce je něco přes 
dvacet milionů korun, z toho přes osmdesát  procent odkrojí mandatorní výdaje. Takže kde na to všechno brát? 

  
ad2)  Rekonstrukce  venkovního  vedení  NN  je  vlastně rozvod NN kabelem zemí. Přináší sebou zápory i klady.  Velkým  problémem  

budou  rozkopané  chodníky,  krajnice,  někde  i  místní  komunikace. Zmizí veřejné osvětlení,  ztíží  se případná budoucí rekonstrukce 
či oprava kanalizace a podobně. Problémy pro obec, ale  ani  jednotliví  obyvatelé  nemovitostí  se  problémům  nevyhnou.  Čekají je 
rozkopané dvory, průrazy zdí,  zásahy do fasády domu, protože ne každý má “kapličku” na hranici pozemku či v plotě.  Na  druhé  
straně  dojde  k  již  určitě nutné modernizaci, zkvalitnění, posílení sítě. Zmizí nevzhledné korodující “nástřešáky”  odpadne nebezpečí 
poškození v případě přírodních kalamit, nebo nutnost kácení či deformování dřevin  apod. 

Zdeněk Pšeničný 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1)  Řekl  bych,  že má  větší  hodnotu  než  volební  program  politických stran, ale jinak moc velký význam ji   nepřikládám. 
 
ad2)  Rekonstrukce  jsou  nutné, ale obec by měla mít vždy možnost rozhodnout si sama kdy, jaké části a jakým  způsobem budou opraveny. 

Takhle to vnímám jako špatný vtip. Prý že to zákon nařizuje ukládat pod zem. Já nevěřím tomu, že  v  době,  kdy  je mnoho obcí 
zadlužených, další k tomu nemají daleko, vlády se mění   jako ponožky, že takový zákon přežije rok 2014. Bohužel my máme tu 
smůlu, že Černý Petr padl právě na  nás a zrovna teď.  

 Jan Bílý 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1)  Podle mého názoru je dlouholetá vize důležitá a je zapotřebí mít připravený strategický plán, čeho chceme dosáhnout. Dobrovolně jsem 

se také přihlásil do pracovního týmu, který by měl tento dokument společně  s akční skupinou MAS vypracovat. 
 
ad2)  Domnívám se , že rekonstrukce a modernizace vedení NN je nevyhnutelná. Pokud neproběhne položení  kabelu NN do země nyní 

podle plánu společnosti E.ON, bude oddálení otázkou pouze několika málo let a   zastupitelstvo   bude  řešit  ten  samý  problém.  
Problémy  spojené   s   rekonstrukcí   vedení  NN  jsou  hlavně v   zásahu do silničních vozovek a v nutné rekonstrukci veřejného 
osvětlení, které nyní  v mnoha  případech  využívá  sloupy vedení NN. Důležitá je také kontrola projektu, aby se zamezilo kolizím s do  
budoucna plánovanou    kanalizací  apod.  Při  samotné  rekonstrukci  bude  nutná  kontrola  realizační firmy,  aby  dodržovala  
technologický postup při opravě vozovky. U veřejného osvětlení bychom se  měli  pokusit  především  o  rekonstrukci,  protože  při 
budování nového veřejného osvětlení musejí být  dodržené  přísné normy a je vše tak mnohem nákladnější. Pokud tato varianta nebude 
reálná, budeme muset  počítat s velkými výdaji a měli bychom se snažit získat pomocné finanční prostředky od kraje, ale i od  samotné 
firmy E.ON.       

Petr Janeček 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1)  Dle   mého   názoru   význam   má.   Je    potřeba  si   určit   priority,   které    jsou    pro   obec   důležité  a  které  je  potřeba realizovat  
         v následujících letech  a  vyčlenit si na ně v obecním rozpočtu finanční prostředky.  

 
ad2)  Tuto rekonstrukci nevnímám moc pozitivně. V důsledku bude mít totiž značný dopad na finanční rozpočet Obce Kovářov.  
                                                                                                                                                                                                                    Petr Bílý 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1)  Dlouhodobá koncepce rozvoje obce má svoje opodstatnění kvůli správnému směrování budoucích investic,   ale to jen za předpokladu, 

že tuto koncepci nenaruší mimořádné neplánované výdaje. Vytvoření kvalitní  a  opodstatněné koncepce by bylo podstatně snazší, 
kdyby byl dlouhodobě vyřešen  problém  s  nedostatkem  pracovních nabídek. Populace obce by se zvyšovala a každá investice by 
měla větší význam. 
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ad2) Venkovní vedení NN považuji za rušivý element v krajině, byť i urbanistické. Proto jeho rekonstrukci vítám. Vzpomeňme na sloupořadí 
telefonního vedení lemující téměř každou silnici, kdy sloupy po každých 60-ti metrech hrozivě trčely do nebes, jak hrábě obra 
Koloděje. Pak potichu začaly pomalu mizet a my už jsme na ně dávno zapomněli. Budu rád, když i sloupy elektrického vedení časem 
zmizí. Akorát nevím, na co budou sedat vlaštovky. Je jasné, že uložení vedení do země s sebou přinese spoustu problémů. Buďme ale 
předvídaví, abychom je mohli lépe řešit a eliminovat tak nebezpečí případných negativní dopadů zemních prací. Pak už nás nebudou 
trápit zatékající nástřešáky a krajina a vesnice bude přívětivější. 

Vladimír Brůžek 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________  
 

ad1)  Je to pohled na budoucnost obce Kovářov.  
 
ad2)  Myslím si, že tato modernizace není nutná.                                                                                                                        Jaroslav Janeček  
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1) Obecně jsem přesvědčen, že kvalitní plánování je důležitou součástí fungování každé organizace či instituce, nejinak je tomu v případě 

správy obce. Finančních prostředků pro rozvoj obce není mnoho, a je proto nutné, aby byly identifikovány priority obce pro delší 
časové období. Významným přínosem každé kvalitně zpracované koncepce je to, že se odhalí a propojí různá zdánlivě nesouvisející 
fakta a problémy.  

 
ad2) Na základě informací ze zářijového zasedání zastupitelstva mohu konstatovat, že jde o akci velmi problematickou, ovšem podle všeho 

v určitém časovém horizontu nezbytnou. V současnosti může být rekonstrukce vedení elektřiny řešena pouze zakopáním pod zem. To, 
co s sebou taková činnost přinese, je nasnadě: dotčená ves se na určitou dobu změní ve staveniště s tím, že obnova původního stavu 
komunikací a ploch bude vždy s otazníkem, nově bude obec řešit také veřejné osvětlení. Je proto chvályhodné, že se obec snaží 
individuálně vyjednat s investorem takové podmínky, které by garantovaly rozsah a kvalitu prováděných prací. 

Libor Mandovec  
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
ad1)  Obec  pracuje  na  svém rozvoji  v  mnoha směrech,  není  jednoduché správě rozhodnout, které jsou do   budoucna nejlepší. Dle  mého  

názoru je  rozvoj  obce  důležitý po všech  stránkách, bydlení,  prostoru  pro    podnikání, kulturního vyžití, sociálního zabezpečení atd. 
Jedině tak bude obec "žít dál". 
 

ad2)  Rekonstrukce venkovního vedení   NN  má  pro  obce  své  pro  i  proti.  Z  ulic zmizí nevzhledné sloupy a vedení, spousta  domů přijde  
         o stožárový   nástřešák    a   podobně.  Z  ulic  ale  zmizí   spolu   se   sloupy   i   světelné body,  které  bude  muset  obec  znovu  

vybudovat z  vlastních  finančních  zdrojů,  což nebude příliš levná záležitost.  Zemní práce  mohou  přinést  další  problémy  
(kanalizace atd.).  Osobně rekonstrukci na jednu stranu vítám kvůli zvelebení obcí, na druhou stranu to ale bude velká zátěž. 
                                                                                                                                                                                     

Bc. Martin Vlna 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 
 ad1) Bez koncepce by to nešlo, protože by vznikalo vše živelně a samozřejmě s chybami. To by mohlo obec stát zbytečně vyhozené peníze. 

Já říkám, že bez plánování to nejde. 
 
ad2)  Vnímám  to  tak,  že  modernizaci těchto sítí a já si myslím, že to modernizace je, nelze bránit.  Je však nutné to provádět ve spolupráci  
          s obcí a jejím přímým dohledem, aby nevznikly obci škody na infrastruktuře obce. 

Josef Pinta 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

ad1) Koncepce jak dál pracovat je velmi důležitá v návaznosti na další rozvoj a zamýšlené akce. Doposud obec měla  místní  program  
obnovy   venkova, se kterým pracovala a snažila se ho naplňovat. Nová strategie by  měla nyní obsahovat silné a slabé stránky na všech 
úrovních rozvoje a dlouhodobý výhled na roky 2014 - 2020 je velmi důležitý. Podporuji vznik tohoto koncepčního dokumentu. 
 

ad2) Otázka přeložení vzdušného vedení nízkého napětí (dále jen NN) je velmi závažná ve vztahu na obecní rozpočty na roky 2014 - 2016. 
Je mnoho kladů, co by tato akce, kterou zamýšlí provést distributor energie společnost E-ON, přinesla. Estetický vzhled jednotlivých 
obcí by se zlepšil, zmizí sloupy, nástřešáky na domech, zvýší se kapacita přenosu el. energie. Na druhou stranu je třeba mít na mysli, že 
obci vzniknou velké náklady s vybudováním veřejného osvětlení, které v současné době umístěno na sloupech nebo nástřešácích. Jsou 
to nemalé finanční prostředky, které se v případě podpisu smlouvy budou muset investovat. E-ON nechce o finanční pomoci slyšet. 
Kraj na toto neposkytuje žádné finance a ani neuvažuje se zavedením nějakého grantového schématu. Veškerá tíha tak zůstává na 
obcích. Proto se musí celá záležitost velmi dobře prodiskutovat a přijmout takové rozhodnutí, které bude pro občany obce dobré a 
následně  obec  nebude  zatěžovat  natolik,  že  by  musela  počítat v rozpočtech let následujících s menší alokací financí na rozvoj nebo  

         i snižovat podporu jednotlivým organizacím nebo spolkům na jejich činnost. Snad k tomuto nedojde a dospějeme k dohodě, která bude 
výhodná pro všechny. 

Pavel Hroch 
 
 

Na vánočnNa vánočnNa vánočnNa vánočníííí    stromečekstromečekstromečekstromeček    

pověste si pověste si pověste si pověste si zvonečekzvonečekzvonečekzvoneček....    

Zvonek štěstZvonek štěstZvonek štěstZvonek štěstíííí, jak se prav, jak se prav, jak se prav, jak se pravíííí,,,,    

přinese Vpřinese Vpřinese Vpřinese Váááám dobrm dobrm dobrm dobréééé    zdravzdravzdravzdravíííí....    

I korunek ať je dostiI korunek ať je dostiI korunek ať je dostiI korunek ať je dosti    

a nový rok bez starostí.a nový rok bez starostí.a nový rok bez starostí.a nový rok bez starostí.    

                                                                                                                                                                                                                                                        PřejPřejPřejPřejíííí    

        Služby obce s.r.o.Služby obce s.r.o.Služby obce s.r.o.Služby obce s.r.o.    

    

 
 
 

VÁNOČNÍ KONCERT 
DPS KOSTELÁČEK 

25.12.2013 OD 17H  
KOVÁŘOV 

KOSTEL VŠECH SVATÝCH 
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CO NOVÉHO V  MATEŘSKÉ ŠKOLE KOVÁŘOV 

 

Mikulášská nadílka 
 V mateřské škole bylo opět živo. Mikuláš s čertem a andělíčkem se přišli podívat na dětičky z naší školky. 
Společně si všichni popovídali o svých problémech. Mikuláš všechny poučil, jak se mají správně chovat ke svým 
kamarádům nejen ve školce, ale i doma. I čertík si trochu zahudral na ty naše malé čertíky. Všem dětem rozdali 
malé dárečky a slíbili, že se přijdou za rok zase podívat.  
 

Výukový program 
 V listopadu mezi děti zavítala lektorka 
záchranné stanice Hrachov u Sedlčan. V první třídě 
malých dětí vyprávěla o životě morčat a křečků. Děti 
se seznámily se živým zvířátkem, zahrály si na křečka 
a myšku a na závěr si vybarvily obrázek morčete. Ve 
druhé třídě si zahráli na kosmonauty. Poznali a 
probádali planety vesmíru. Na noční obloze roztřídili 
hvězdy podle velikosti a tvarů a sestavili nová 
souhvězdí. Těšíme se na další setkání, které jsme 
naplánovali na měsíc leden. 
 

Vánoční besídka 
 S dětmi se připravujeme na vánoční svátky. 

Seznamujeme děti s tradicemi Vánoc, vyrábíme dárečky a připravili jsme vánoční besídku v mateřské 
škole.  

-M. Fauknerová – ředitelka MŠ Kovářov- 
____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

NOVOROČNÍ  VÝSTUP NA „KO ŇSKÝ VRCH“  SE  KONÁ 1. LEDNA 2014  
 Trasa:   po  cestě  odbočující  ze  silnice  mezi zahořanskou křižovatkou a  Zlučínem,  
u pískovny vpravo po cestě do lesa nebo sauny v Zahořanech okolo lesa s napojením  

na cestu od pískovny.                                            CÍL V DOBĚ OD 13 hod. DO 15 hod.  
Informace: Ing. Milan Rapušák, tel. 724 605 207, mail: m.rap@post.cz 
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NOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLYNOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLYNOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLYNOVINKY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
Před Vánoci Vám přinášíme zprávy o aktivitách školy, které byly realizovány během uplynulých 

dvou měsíců, a zároveň zveme na dvě akce, které chystáme na leden. Všechny milovníky tance a zábavy 
rádi uvítáme na 22. školním a zemědělském plesu, všechny předškoláky a jejich rodiče pak na zápisu do 
1. třídy. 

Všem občanům Kovářova přeji jménem školy spokojené, láskou a porozuměním naplněné vánoční 
svátky a hodně zdraví, štěstí a úspěchů v novém roce. 

Libor Mandovec, ředitel školy 
 

VÁNOČNÍ TVOŘIVÁ DÍLNA 
 

Třetí  ročník  vánoční  tvořivé  dílny  pořádaný  školní  družinou  se  uskutečnil 6. 12. 2013, tentokrát  
v rámci projektu Školní družina je cool. Ten je realizován s finanční účastí Jihočeského kraje a díky němu 

si mohli všichni vyzkoušet tvorbu 
prostřednictvím techniky zvané scrapbooking. 
Podobné aktivity se stávají pro děti velmi 
oblíbenými, neboť v tento den za nimi mohou 
přijít do družiny rodinní příslušníci a s nimi si 
mohou vyrobit upomínkový předmět nebo si 
jen tak pohrát. Aby se rodiče cítili ve školní 
družině příjemně, připravily si pro ně děti 
malé překvapení. Nejprve je přivítaly zpěvem 
vánočních koled, recitací básniček a pak jim 
nabídly k občerstvení teplý čaj a vanilkové 
rohlíčky, které samy upekly. Stejně jako 
předcházející ročníky se i tento rok sešlo ve 
školní družině kolem třiceti rodin. Ty si 
odnesly     nejen     hezkou    vzpomínku,   ale  

i vlastnoručně vyrobenou vánoční krabičku, 
adventní věneček nebo přáníčko.  

               
               Gabriela Zítková 

 
MIKULÁŠSKÁ OBCH ŮZKA 

    

 
I letos se v naší škole objevila mikulášská 

družina. Ve čtvrtek 5. prosince se Mikuláš, anděl 
a tři čerti vydali na obchůzku jednotlivých tříd, 
aby zjistili, jak byly plněny loňské sliby o tom, že 
se žáci budou vzorně učit a že rozhodně nebudou 
zlobit... Z učeben už se za chvíli ozýval nejen 
příjemný Mikulášův zvoneček, ale také hartusení 
čertů, řinčení řetězů a bouchání metlami o lavice. 
A co na to žáci? Na prvním stupni byl často vidět 
strach a někdy dokonce i slzičky, na druhém 
stupni převládala spíše legrace. Jaké to je ocitnout 
se na chvíli v čertovském pytli si pár žáků 
vyzkoušelo na vlastní kůži, ovšem dárek v podobě 
sladkých čokolád dostali nakonec všichni. 
Poděkování za mikulášský balíček patří 
Zákaznickému klubu Jednoty Kovářov.  
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DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 

 

Ve středu večer 27. listopadu se kovářovská škola zaplnila budoucími školáky a jejich rodiči. Žáci a 
pedagogové totiž připravili pro všechny, které 
čeká v tomto školním roce zápis k povinné školní 
docházce, Den otevřených dveří. Na začátku byli 
malí předškoláci a jejich rodiče přivítáni ředitelem 
školy a budoucí třídní učitelkou. Poté se rozdělili 
na skupinky a následovali své průvodkyně z řad 
žákyň osmé a deváté třídy. Čekalo je putování 
školní budovou, při kterém jim bylo v odborných 
učebnách umožněno některé žákovské činnosti si 
osobně vyzkoušet. Předškoláci si zkusili například 
ovládat interaktivní tabuli, natáčet digitální 
kamerou, střílet florbalovou hokejkou, zatlouct 
hřebík v dílnách nebo provést jednoduchý pokus. 
Na závěr prohlídky školy se sešli všichni 
organizátoři i návštěvníci u občerstvení, které pro 
ně připravily žákyně druhého stupně.  

 
 

EVROPSKÝ DEN 
           

I letos se uskutečnil na ZŠ Kovářov Evropský den, tentokrát v pátek 1. listopadu. Jeho organizace byla stejná 
jako v minulých letech, kdy se velice osvědčilo to, že žáci sami dostali prostor pro ztvárnění prezentace vylosované 
země. Pod vedením svých třídních učitelů si žáci připravovali svá vystoupení na základě stanovených parametrů. 
Šesťáci pozvali své spolužáky na zájezd do země 
českým turistům zaslíbené – do Chorvatska. Úvodní 
scénkou připomněli účastníky zájezdu a poté 
představovali o této jihoslovanské zemi vše důležité. 
Žáci sedmé třídy si vylosovali Estonsko, a tak se na 
počest estonským vynálezcům slavného 
komunikačního programu „skypovalo“. V rámci 
prezentace se mimo jiné zjevil vlkodlak nebo přes 
překážky skákající živý králík. Osmáci proměnili 
svou třídu na palubu korábu, neboť chtěli hostům 
představit stát Portugalsko, proslulé svými 
zámořskými plavbami. Nechyběl ani fotbalový 
minizápas, střelba z děla či odvážný tanec. Žáci 
deváté třídy měli za úkol představit Turecko, a proto 
návštěvníky usadili po turecku na měkké polštáře. 
Kromě břišních tanečnic i zahalených obsluhujících 
dívek bylo součástí prezentace i vystoupení třídního 
učitele v roli sultána nebo třeba komentovaný popis tureckého záchodu.  

Každá třída tak předvedla svou prezentaci celkem třikrát a třikrát také navštívila své sousedy. Návštěvníky byli 
také žáci čtvrté a páté třídy, kteří se tak na svou roli prezentujících mohou do budoucna připravovat. Vítězem 
soutěže, která Evropský den provázela a jejímž obsahem bylo jednak hodnocení jednotlivých vystoupení 
samotnými žáky a jednak malý znalostní test, se stala devátá třída. Je nutné dodat, že výkony všech tříd byly 
vynikající a žáci se svými třídními učiteli zasluhují velké uznání a poděkování. 
 

SVATOMARTINSKÝ VE ČER 
           

V pondělí 11. listopadu zavítal již tradičně do Kovářova Martin na bílém koni. Sníh s sebou sice opět 
nepřivezl, přesto děti po jeho návštěvě neodcházely domů s prázdnou. Mohly si totiž odnést krásné zážitky ze 
zvonkového průvodu s lampióny, dojmy z kulturního vystoupení žáků základní školy a samozřejmě také sladký 
martinský rohlíček. Atmosféra pondělního večera byla téměř magická a ujít si ji nenechaly nejen děti se svými 
rodiči, ale i široká veřejnost z Kovářova a blízkých vsí. Celou akci připravila Základní škola Kovářov v čele s paní 
učitelkou Danou Dvořákovou. Aby návštěvníkům nebyla zima, připravili pro ně zaměstnanci Obce Kovářov teplý 
čaj a punč. Poděkování za zdar celé akce patří také paní Kateřině Novákové a Pekařství Kolář.  
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PROJEKTY, NA KTERÉ SE NÁM V ROCE 2013 PODAŘILO ZÍSKAT PENÍZE 

  

Tento rok jsme dokončili realizaci projektu INTERAKTIVNÍ VÝUKA V ZŠ KOVÁ ŘOV, který jsme 
zahájili již v roce 2011. Hlavní cíle projektu byly beze zbytku splněny. Díky projektu bylo především významně 
podpořeno využívání ICT technologií ve výuce a došlo ke značnému zkvalitnění praktické výuky přírodovědných 
předmětů. Užitek z projektu však budou mít všichni žáci školy, neboť se stali či teprve stanou uživateli výstupů 
projektu. Prospěch z projektu mají i všichni pedagogové školy. Polovina z nich se naučila tvořit vlastní digitální 
učební materiály, několik z nich absolvovalo další vzdělávání. Ostatním přinesl projekt možnost používat vybavení 
i výstupy vzniklé v rámci projektu. Významný přínos projektu spočíval v nákupu vybavení v oblasti ICT 
(interaktivní tabule, notebooky, počítače, GPS přístroje, elektronické učebnice) a vybavení přírodovědné učebny 
(pracoviště pro experimentální a praktickou výuku – elektro, plyn, voda). Celý projekt byl spolufinancován 
Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem České republiky. 

Na projekt BEZPEČNÝ FLORBAL  se nám podařilo získat peníze od Jihočeského kraje. Florbal je 
ve školní tělocvičně provozován nejen v rámci výuky tělesné výchovy, ale také v zájmových sportovních 
kroužcích. Naším záměrem bylo oddělení té strany tělocvičny, která je určena divákům a střídajícím 
florbalistům a jejíž část je jako nářaďovna 
otevřená. Díky dvacetitisícové dotaci byly 
zakoupeny speciální florbalové mantinely, které 
pokrývají celou jednu stranu i s rohy. Instalací 
mantinelů při florbalových turnajích a utkáních 
bylo dosaženo toho, že přestalo "nastřelování" 
diváků či hledání míčku pod nohama, a byla tak 
zajištěna plynulost a regulérnost hry. V 
budoucnu plánujeme přikupovat další díly 
florbalových mantinelů, aby bylo postupně 
ohrazeno celé hřiště. To nejdůležitější – zajistit 
bezpečnost oddělením nehrajících žáků – je však 
již díky grantu, který byl finančně podpořen 
z rozpočtu Jihočeského kraje a z  peněz 
Občanského sdružení ZŠ Kovářov, splněno. 

V letošním roce jsme stihli využít také peníze získané v rámci projektu FINANCOVÁNÍ DOPRAVY ŽÁK Ů 
NA DOPRAVNÍ H ŘIŠTĚ. Zúčastnili se ho žáci čtvrté a páté třídy dne 23. září, přičemž druhá návštěva 
dopravního hřiště pro tyto třídy je naplánována na jaro příštího roku. Díky financím mají žáci dopravu i poplatek za 

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY  

ZŠ KOVÁŘOV 
Ředitel Základní školy Kovářov,  

okres Písek oznamuje, 
že zápis do 1. třídy pro školní rok 2014/2015 

proběhne na naší škole takto: 
 

v pátek 24. 1. 2014 od 14 do 17 hodin 
v sobotu 25. 1. 2014 od 9 do 11 hodin 

 
K zápisu přijdou rodiče s dětmi, kterým bude 
do 31. 8. 2014 šest let, a s dětmi staršími, 

které ještě do školy nechodí. Rodiče k zápisu 
přinesou svůj občanský průkaz a rodný list 

dítěte. 
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JIŘINA   ROMOVÁ JIŘINA   ROMOVÁ JIŘINA   ROMOVÁ JIŘINA   ROMOVÁ ––––    NOVÁKOVÁNOVÁKOVÁNOVÁKOVÁNOVÁKOVÁ    
KADEŘNICTVÍ  VE  STUDIU  LEVANDULE  V  KOVÁŘOVĚ     
VŽDY   V  PÁTEK   DLE   OBJEDNÁVEK 
TEL.  731 823 055 
 

výuku na píseckém hřišti zdarma. Celková výše podpory od Jihočeského kraje činí 6.400 Kč, přes dva tisíce jako 
vlastní podíl bylo vybráno z účtu OSR. 

ŠKOLNÍ DRUŽINA JE COOL , tak se nazýval projekt podpořený z grantu Jihočeského kraje na podporu 
práce s dětmi a mládeží. Realizátoři projektu usilovali o to, aby se součástí vzdělávacího programu školní družiny 
staly moderní a atraktivní činnosti, které by rozvíjely kreativitu dětí a umožnily zapojit se všem do zájmového 
vzdělávání. Přitom se zaměřovali především na výtvarné, hudební a sportovní zájmové oblasti. Samotný projekt byl 
zahájen v dubnu 2013 činností nazvanou Jarní tvoření. Do konce školního roku 2012-13 následovaly ještě dvě 
činnosti: Honba za pokladem a Karaoke show. V novém školním roce 2013-14 program pokračoval výtvarnou 
činností nazvanou Skleněné šperky, muzikoterapií Hudba léčí a úspěšně byl ukončen v prosinci Vánoční tvořivou 
dílnou. Celý projekt nepochybně splnil své očekávání. Ke zkvalitnění práce a k rozvoji zájmových činností ve 
školní družině rozhodně poslouží nově zakoupené pomůcky a posílena byla i vzájemná spolupráce s rodiči dětí. 

 

SBĚR PAPÍRU 
I když byly Obcí Kovářov pořízeny sběrové nádoby na papír, základní škola ve sběru starého papíru pokračuje. 

Jde totiž o jeden ze způsobů, jak můžeme získat finanční prostředky, které slouží žákům a rozvoji školy. Na 
základě podnětu rodičů jsme se rozhodli, že odměňování žáků za sběr bude spravedlivější. Novinkou bude hlavně 
to, že žáci, kteří přinesou během školního roku minimálně 150 kg papíru, budou mít slevu na pomůcky či na 
pracovní sešity, které si prostřednictvím školy žáci pořizují. Sběrové dny jsou každou první středu nového měsíce – 
výjimkou je pouze sváteční 1. leden, který je nahrazen sběrovým dnem 8. ledna. Papír můžete v průběhu 
stanoveného dne nechávat na obvyklém místě před vraty u tělocvičny.  

 

 

ZŠ Kovářov, ZD Kovářov a OSR Kovářov pořádají 

18. ledna 2014 od 20 hodin 

22. ŠKOLNÍ A ZEMĚDĚLSKÝ PLES 
 

KD Kovářov       vstup 100,- Kč      hudba RHYTMIC 
 

Lístky si lze závazně rezervovat u paní zástupkyně Marcely Timoranské od 6. ledna na 
čísle 382 594 118. 

 

PŘIJĎTE SE POBAVIT, ZATANCOVAT SI A VYHRÁT NĚCO Z TRADIČNÍ BOHATÉ 
TOMBOLY, PODPOŘÍTE TÍM NAŠI ŠKOLU! 

 

 

připravil Libor Mandovec, ředitel školy 

 
 

Shora uvedenou petici máte možnost podepsat:  v Kovářově – OÚ Kovářov, Jednota s.d., Pekařství,  
rest. Na Křižovatce, v Zahořanech – obchod, rest. Na Kovářně,  v  Předbořicích – Hospoda U kaštanu, 
v Lašovicích – Obchod, Vepice – Ciboška.  

 
 
 

HOTOVOSTNÍ   PŮJČKY  DO  48  HODIN 
bez registru pro:  ZAM, IČ, SD, ID, MD,ÚP 
tel:  773 796 745 
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                   Obec Kovářov ve spolupráci s MAS Střední Povltaví, o.s. 
  

 
Obecní dotazník 

Vážení spoluobčané,  
 
Obec Kovářov zahájila ve spolupráci s Místní akční skupinou Střední Povltaví práci na strategickém 
dokumentu s názvem MÍSTNÍ PROGRAM OBNOVY VESNICE, který by měl vytyčovat hlavní plány a 
cíle rozvoje naší obce v letech 2014 – 2020.  
 
Vzhledem k tomu, že se jedná o dokument značného významu (bude se z něj vycházet při žádostech  
o dotace a při realizaci investičních akcí), žádáme Vás tímto o pomoc a spolupráci při jeho tvorbě. Zapojit 
se můžete vyplněním tohoto dotazníku, v němž lze jednotlivé oblasti naší obce ohodnotit a sdělit i t řeba 
anonymně své názory, připomínky a náměty. Chtěli bychom tak od Vás, občanů, získat konkrétní náměty 
a tipy, které budeme moci do tohoto dokumentu zahrnout a v budoucnu uskutečňovat. 
 
Vycházíme z toho, že každý z Vás má svou představu, jak by se obec nebo místní části, kde žijete, měly 
rozvíjet. Budeme proto rádi, pokud si najdete chvíli a tento dotazník vyplníte – můžete tak ovlivnit 
budoucí rozvoj naší obce. Předem děkujeme za Vaši ochotu i Váš čas. 
 

Obec Kovářov s Místní akční skupinou Střední Povltaví, o.s. 
 
Tento dotazník je možné stáhnout na:  www.kovarov.cz 
 
Upozornění: 
Vyplněný dotazník je možné odevzdat do 31. 1. 2014 vhozením do schránky na následujících veřejně 
přístupných místech:  

• Kovářov (obecní úřad), Zahořany (obchod), Chrást (obchod), Lašovice (obchod), Předbořice 
(večerka). 

 
 
Na úvod několik anonymních údajů o osobě, která dotazník vyplnila: 
 
1. Název obce nebo místní části Kovářova, ve které žijete (napište):  
 
…………………………………………………………………………………………..……… 
 
2. Věk (podtrhněte): 

 
15 – 30 31 – 40     41 – 55     56 – 65       65 a více 

       
 
3. Pohlaví (podtrhněte):                          

muž    žena   
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                   Obec Kovářov ve spolupráci s MAS Střední Povltaví, o.s. 

  

 
 

HODNOCENÍ KVALITY JEDNOTLIVÝCH OBLASTÍ NAŠÍ OBCE 
 

Ohodnoťte kvalitu a současný stav jednotlivých oblastí naší obce tak, že zapíšete do prostředního 
sloupce jednu z číslic:  
(0 – nevím, 1 - vynikající, 2 - chvalitebný, 3 - dobrý, 4 - dostatečný, 5 – nedostatečný)  
Do pravého sloupce pak můžete napsat cokoli konkrétního. 
 

 

Jednotlivé oblasti Hodnocení Váš komentář, popř. návrh řešení  
Dopravní a technická vybavenost 

Stav vozovek 
  

 
Dopravní spojení 

  

 
Veřejné osvětlení 

  

Odpadové hospodářství (odvoz 
odpadu, kontejnery na třídění odpadu) 

  

Občanská vybavenost 
Základní škola 

  

 
Mateřská škola 

  

 
Kulturní dům 

  

 
Obecní policie 

  

Sociálně ekonomická vybavenost 
Rozvoz obědů seniorům 

 

  

Sociální péče  
(dům s pečovatelskou službou) 

  

Nabídka bydlení (obecní byty, možnost 
soukromé výstavby) 

  

 
Zaměstnanost 

  

Životní prostředí a cestovní ruch 
Údržba zeleně a krajiny 

  

 
Propagace obce a jejích částí 

  

 
Webové stránky obce  

  

Kultura a sport 
Kulturní a sakrální stavby (kapličky aj.) 

  

Kulturní akce  
(plesy, divadla, koncerty atd.) 

  

 
Nabídka sportovního vyžití 
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                   Obec Kovářov ve spolupráci s MAS Střední Povltaví, o.s. 

  

 
 

INVESTICE OBCE V BUDOUCÍCH LETECH 
Navrhněte, kam by měla Obec Kovářov v následujících letech investovat peníze, a to tak, že 
seřadíte jednotlivé oblasti rozvoje podle důležitosti:  
       (1 – nejdůležitější,  13 - nejméně důležité) 
V pravém sloupci pak můžete Vaše návrhy konkretizovat. 
 

Oblasti rozvoje obce Pořadí 
důležitosti 

Váš komentář, popř. návrh řešení  

Rozvoj cestovního ruchu 
(ubytování, naučné stezky, cyklostezky, 
propagace…) 

  

Péče o sakrální stavby 
(kostely, kapličky, tvrze, hřbitovy…) 

  

Opravy místních komunikací 
(silnice, cesty ...) 

  

Opravy a modernizace veřejných 
budov  
(školy, úřady, kulturní domy...) 

  

Zlepšení dopravní obslužnosti 
veřejnou dopravou 
(počet spojů, kvalita cestování …) 

  

Podpora zdravého život. prostředí 
(kanalizace, ČOV, třídění odpadu, 
vodovod, ochrana ovzduší ...) 

  

Podpora  zaměstnanosti a vzniku 
prac. míst (rekvalifikace, tvorba prac. 
míst, veřejně prospěšné práce …) 

  

Dostupnost kvalitního bydlení 
(sociální byty, bydlení pro mladé rodiny ...) 

  

Investice do veřejných 
prostranství (návsi, chodníky, veřejné 
osvětlení ...) 

  

Podpora řešení negativních 
společenských vlivů (závislosti, 
kriminalita, soc. vyloučení, nemoci ...) 

  

Podpora aktivit občanů 
(sport, neziskové organizace, spolky, 
kulturní a společenské akce ...) 

  

Podpora péče o krajinu a místní 
produkce (farmářské trhy, obecní 
zemědělství a lesnictví, rybářství atd.) 

  

Podpora podnikatelů 
(inovace, soc. podnikání, atd.) 
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                  Obec Kovářov ve spolupráci s MAS Střední Povltaví, o.s. 

  

 
 

Na závěr několik konkrétních dotazů: 

1. Uvítali byste v obci Kovářov bankomat?    

  ANO   NE   NEVÍM 

 

Preferuji banku: …………………………………………………….…………. 

 

2. Chtěli byste být informováni prostřednictvím SMS, e-mailem o místním dění? (např. nepůjde 

elektřina, konání kulturní akce apod.) 

ANO   NE   NEVÍM 

 

3. Uvítali byste infocentra v podobě regálu s letáky ve veřejných místech (např. knihovna, vstupní 

chodba radnice apod.)? 

ANO   NE   NEVÍM 

 

4. Informují Vás dostatečně webové stránky Kovářova?  www.kovarov.cz 

  ANO   NE   NEVÍM 

Zde je prostor pro Vaše další případná vyjádření, pro něž nebylo v dotazníku místo: 
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POZDRAV Z   DOMOVA  SVATÉ  ZDISLAVY  V   PŘEDBOŘICÍCH  
 

Milí  čtenáři  Kovářovských  listů,  zdravíme 
vás a děkujeme za vaši přízeň a za veškerou podporu a 
pomoc.  

V  polovině listopadu došlo ke změně 
personálního obsazení. Sestra Kateřina byla 
představenými povolána do Domova svaté Anežky ve 
Velkém Újezdě u Moravských Budějovic, domova pro 
seniory. Sestra Kateřina zde zastává funkci staniční 
sestry na oddělení se zvláštním režimem,   kde   je   
poskytována    služba  osobám s Alzheimerovou 
chorobou, hlubokou stařeckou demencí a ostatními 
typy demencí. http://dsvanezky.cz Sestra Kateřina si 
přála, abychom připojily její slova: „Jsem moc ráda, že 
jsem tady s vámi mohla žít, prosím o modlitbu, abych 
svoji službu dokázala dobře a krásně prožívat.   
Zůstáváte v mém srdci.“ 

Sestru Marii Kateřinu Simandlovu vystřídala 
sestra Marie Anna Smolárová, která má stejné 

pedagogické vzdělání a v poslední době pracovala v Domově sv. Alžběty na Žernůvce u Tišnova. Mimo práce 
zdravotní a rehabilitační  sestry  sloužila  sestra  Anna i v pozici zástupce vrchní sestry.  http://www.dosa.cz/ 
  Od začátku školního roku se v programu školky výraznějším způsobem věnujeme vyprávění pohádek a 
slavíme novým způsobem jmeniny dětí. Odtud pochází i název výchovně vzdělávacího programu školky v Domově 
sv. Zdislavy pro školní rok 2013/14: „Odkud mám jméno?“ 
Čím dál více a hlouběji si uvědomujeme, jak je jméno pro člověka důležité a cenné. Protože v naší české 
společnosti se rozmohl zlozvyk říkat si zájmeny: „von řekl“, místo přesného oslovení jména. Také se často užívají 
pro oslovení výrazy užívané pro označení zvířat, zvláště hovězího dobytka ☺☺☺. Ale právě naše jméno je 
nositelem naší identity, jedinečnosti naší osoby a myslím si i odpovědnosti za naše vyslovená slova, která pak 
přecházejí v činy. Rády bychom na toto téma navázaly příběhem z knihy Příběhy pro potěchu duše od Bruna 
Ferrera:  Růže 
Německý básník Rilke bydlel jistý čas v Paříži. Každý den, když chodil na univerzitu se svou francouzskou 
přítelkyní, procházel jednu velmi rušnou ulici. 
 Na jednom rohu této ulice vídal pokaždé žebračku, která prosila chodce o almužnu. Žena seděla bez hnutí 
jako socha vždycky na stejném místě s rukou nataženou a očima sklopenýma k zemi. Rilke jí nikdy nic nedal, 
zatímco jeho společnice ji pokaždé nějakým penízem podarovala. Mladé Francouzce to bylo divné, a tak se básníka 
jednou zeptala: „Proč té chudince nikdy nic nedáš?“ „Měly bychom obdarovat srdce, ne ruce,“ odpověděl básník. 
Dalšího dne přišel Rilke s nádhernou, čerstvě rozvitou růží. Vložil ji žebračce do ruky a chtěl odejít. A tu se stalo 
něco nečekaného. Žebračka zvedla oči, pohlédla na básníka, namáhavě se zvedla ze země, uchopila jeho ruku a 
políbila ji. Růži přitiskla na prsa a pomalu odcházela. Celý týden ji nikdo neviděl, ale za osm dní znovu seděla na 
svém obvyklém rohu ulice. Tiše a bez hnutí jako vždycky. „Z čeho žila po celou tu dobu, kdy nic nedostávala?“, 
ptala se francouzská dívka. „Z růže“, odpověděl básník. 
 

Co nás čeká a co s námi můžete prožít i vy? 
� 6. ledna dopoledne bychom s dětmi rádi šli po tříkrálové sbírce v Předbořicích 
� 9. ledna odpoledne bych se školními dětmi ráda vydala po tříkrálové sbírce v Kovářově 
� 11. ledna oslavíme 15. výročí vzniku Domova sv. Zdislavy. Ve 14 h. budeme slavit mši svatou s hlavním 

celebrantem otcem biskupem Pavlem Posádem. Po ní následuje přátelské posezení a pro zájemce prohlídka 
školky (Domova sv. Zdislavy). Přijměte naše pozvání a přijďte s námi oslavit  15. narozeniny této svým 
způsobem výjimečné školky.  

� 8. února se s vámi rádi potkáme na tradičním plese opět v sále v Zahořanech. 
� nejpozději 1. března plánujeme tradiční dětský karneval 

-Sestry sv. Františka z Předbořic: Anna Smolárová a Pavlína Sedláčková- 
 
 

HOSPODA  U  KAŠTANU  A  SDH  PŘEDBOŘICE  POŘÁDAJÍ   
V  SOBOTU  11. LEDNA 2014 OD  13:00 HOD. „TŘÍ KRÁLOVSKÝ POCHOD“ 
SRAZ   V  PŘEDBOŘICÍCH  NA  NÁVSI   
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MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ „H ÁJE“  KOVÁŘOV 
 

Myslivecké sdružení „Háje“ Kovářov upozorňuje majitele psů, aby z důvodu 
výskytu nebezpečné virové nákazy tzv. AUJESZKYHO CHOROBY, omezily vycházky 
se psy do volné přírody. Tato nebezpečná nákaza není přenosná na člověka, ale pouze na 
skot, ovce, psy, kočky a na volně žijící živočichy. Přenos na psa probíhá většinou 
pozřením syrového prasečího masa, krve nebo vnitřností. 

-Za MS Háje Pavel Škoch- 
 

OBECNÍ POLICIE KOVÁŘOV 
 
V obci Kovářov 
ve večerních 
hodinách 
nepozorný řidič 
naboural do 
stromu  
u autobusové 
zastávky. Velké 
štěstí bylo, že 
v tu dobu se 
nikdo v místě 
nenacházel.  
Řidič vyvázl 
s lehkým 
zraněním.  
 
 
 

Obecní policie Kovářov přeje Všem spoluobčanům krásné a 
pohodové prožití svátků vánočních a do nového roku 

pevné zdraví, mnoho štěstí a spokojenosti. 
Strážník Pavel Škoch 

Tel. 603 514 076 – Obecní policie Kovářov 
 

 

PLESOVÁ  SEZÓNA 
 

KD Kovářov 
18.01.2014 Školní a zemědělský ples - Rhytmic 
08.02.2014 Hasičský ples – SDH  Kovářov - Sympaťáci  
23.02.2014 Obecní ples - Milenium music band 
 

KD Zahořany 
05.01.2014 Myslivecký ples – MS Zahořany - Relax 
25.01.2014 Hasičský ples – SDH Předbořice - H + band   
08.02.2014 Křesťanský ples – Rodina Předbořice - Sextet band 
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FIRMA  SANKOV S.R.O. 
 

Píše se rok 1995 a 28letý Heinz Maurer hledá v České Republice prostory pro realizaci lukrativní zakázky, která 
se naskýtá jemu a jeho bratrům. Po několika letech, kdy výrobu předchozích zakázek zadávají českým 
subdodavatelům, již není jiná možnost než založit vlastní firmu, neboť kvalita, cena a termíny dodání nejsou dle 
očekávání a nastávají problémy.  

Jedna z firem, které výrobu dříve zadávali, sídlí poblíž Orlíku nad Vltavou, takže tuto oblast pan Maurer dobře 
zná. V okolních vesnicích hledá haly, které by vyhovovaly jeho představám. Ve Slavoňově zcela náhodou nachází 
zajímavý objekt. V prostorách zemědělského družstva - bývalé bramborárny, si pronajímá místo a stejného roku 
společně s bratry zakládá společnost zabývající se kovovýrobou - firmu Sankov s.r.o.. Do malé haly pořizují 
potřebné strojní a dílenské vybavení a zaměstnávají první pracovníky.  

I přes velké technické i finanční problémy se jim daří budovat firmu. Roku 1996 pořizují stroj na výrobu 
zdravotnických dlah a zabývají se jejich výrobou. Zakázek přibývá a roku 1998 nakupují první pálící stroj - laser 
Bystronic. Kvůli rozšíření výroby si postupně pronajímají další haly bývalé bramborárny. Z jedné z nich se roku 
1999 stává prášková lakovací linka. Následujícího roku pořizují vysekávací stroj Trumatic laserpress, CNC 
obráběcí centrum, CNC soustruh a svařovacího robot IGM.  

V průběhu let spolupracuje firma Sankov s mnoha koncerny a velkými firmami, jako například Continental, 
Adidas, Roche, Rossmann Drogerie nebo PlayMobil. Výrobky vznikající ve Slavoňově tak putují do celého světa, 
mimo jiné do USA nebo Ruska. V roce 2008 přichází velká ekonomická krize, avšak firma přežívá bez propuštění 
jediného ze svých 35ti zaměstnanců i bez snižování platů. V témže roce začíná vývoj, výroba a prodej vlastních 
zařízení pro skladování europalet - PALTOWER. Počet prodaných výrobků záhy přesahuje hranici sta kusů. Roku 
2009 dochází k odkoupení celého objektu od zemědělského družstva Kovářov. Příštího roku společnost zahajuje 
vývoj malého, cenově dostupného a plně automatického ohýbacího centra s názvem SpeedBend 300.  
V současné době zájem o výrobky firmy Sankov stále stoupá. "Máme mnoho dalších nápadů a do  budoucna    
předpokládáme   růst   firmy   a   s  tím   spojené i nové pracovní příležitosti", řekl Dipl. Ing.(FH) Heinz Maurer. 
 

Bc. Ivana Pokorná 
redaktorka JU Magazín 

______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

Restaurace Na Křižovatce oznamuje, 

že od ledna roku 2014 bude nabízet 

rozvoz obědů do domácností 

Rozvozy budou probíhat od pondělí do pátku, v případě většího zájmu i o víkendech.   Doba doručování 

oběda bude kolem 13. hodiny. 

Menu se skládá z polévky, hlavního jídla a zákusku. Cena oběda je 75,-Kč, rozvoz po Kovářově a do 

vzdálenosti  5km je zdarma, do vzdálenějších obcí za příplatek 3,-Kč za každý další kilometr. 

Na výběr budete mít z dvou druhů polévky a dvou hlavních jídel.  Jídelníček na každý další týden budete 

mít k dispozici nejpozději do středy, objednávat na další týden můžete nejpozději do pátku.  

Pro další informace  a  objednávky volejte na tel. 603 474 051. Objednávejte  do 31.12.2013, pokud 

budete chtít využít nabídku už od pondělí  6.1.2014. 

Jídelníček: 

Pondělí 6.1. polévka: 1. hovězí vývar, 2. česnečka; hlavní jídlo: 1. vepřové maso, BK, zelí; 2. přírodní hovězí plátek, rýže 

Úterý 7.1. polévka 1. dršťková (každé úterý), 2. zeleninový vývar; hlavní jídlo: 1. hovězí guláš, HK; 2. zapečené brambory, 
okurka 

Středa 8.1. polévka  1. hrachová, 2.cibulačka; hlavní jídlo: 1.sekaná, bramborová kaše;  2. špagety po boloňsku 

Čtvrtek 9.1. polévka  1. hovězí vývar, 2. bramboračka s houbami, hlavní jídlo: 1. uzené maso, HK, zelí;  2. hovězí maso, rajská 
omáčka, těstoviny 

Pátek 10.1. polévka  1. gulášová (každý pátek), 2. hrstková, hlavní jídlo: 1. smažený vepřový řízek, bramborový salát (každý 
pátek); 2. zeleninové rizoto se sýrem, okurka 
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JIHOČESKÝ  FOLKLORNÍ  SOUBOR  KOVÁŘOVAN  ZÍSKAL  PRO  SVOU  OBEC OCENĚNÍ  
 

Obec   Kovářov  se  přihlásila  do soutěže  Vesnice  roku  2013,  kde obdržela  ocenění  a  to diplom za péči 
o kulturní dědictví. Vedoucí Jihočeského folklorního souboru Kovářovan a ředitelé Jihočeského folklorního 
festivalu Kovářov se zeptali předsedy hodnotící komise, co vedlo k takovému rozhodnutí.   
„M ě osobně, ale   i všechny hodnotitele zaujala činnost Jihočeského folklorního souboru Kovářovan, takže konečné 
stanovisko   o  udělení  diplomu  za  péči  o  kulturní  dědictví  bylo  rozhodnutím  celé komise jihočeského kola 
soutěže Vesnice roku 2013.  
V Kovářově jsme hodnotili vaše kulturní programy, ale i to, že se velice dobře staráte o lidové umění jako celek, 
protože se vaší činnosti věnují nejenom dospělí, ale také zapojujete děti a mládež. Ocenili jsme též i další oblast 
aktivit Kovářovanu a to pořádání Jihočeského folklorního festivalu Kovářov, významné kulturní akce, která je 
známá v celém Jihočeském kraji.    
Kdybych se měl vrátit k samému začátku rozhodování, nebylo to hned, jak se říká, z patra, radili jsme se v komisi 
mezi sebou, prohlíželi si Vaše materiály, ptali jsme se, prostě jsme si vše řádně ověřili. Vesnic, kde se dobře starají 
o folklor je poměrně hodně, ale Kovářov a Kovářovan jsou prostě nejlepší“.   
 
Jaroslav Moule 
předseda komise jihočeského kola soutěže Vesnice roku 2013. 
 
„Je velice potěšitelné, že Jihočeský folklorní soubor Kovářovan získal pro svou obec toto ocenění, stejně jako 
v roce 2004, kdy rozhodující měrou přispěl k udělení titulu Obci Kovářov - Vesnice roku ČR 2004. Děkujeme 
hodnotící komisi a všem, kteří vnímají práci souboru Kovářovan i jeho nejvýznamnější akci, a to Jihočeský 
folklorní festival Kovářov, jako velice důležitou pro udržení a rozvoj kulturního dědictví. Působení dospělého 
souboru Kovářovan i jeho složek, dětského folklorního souboru Kovářovánek, Loutkového divadýlka Podkovička a 
divadelní společnosti Podkova tak ukazuje, že je dlouhodobě významným přínosem pro obec.   
Věříme proto, že vedení obce Kovářov seznámí členy Kovářovanu, ale i širokou veřejnost s výsledky soutěže a 
podělí se s nimi o radost z ocenění, které zástupce obce převzal 22. srpna tohoto roku na slavnostním vyhlášení 
jihočeského kola soutěže Vesnice roku 2013“.  

manželé Milan a Pavla Škochovi 
vedoucí Jihočeského folklorního souboru Kovářovan 
a ředitelé Jihočeského folklorního festivalu Kovářov 

 
 

20. VÝROČÍ ZALOŽENÍ 1. FC TRANSFORMÁTOR PŘEDBOŘICE  
 
 

15. listopadu 1993 byl v Předbořicích partou fotbalových nadšenců, kteří se scházeli v místní Hospodě U Kaštanu, 
založen fotbalový klub 1. FC Transformátor Předbořice. Do znaku klubu byl vložen místní transformátor doplněný 
fotbalovým míčem. Klubovými barvami jsou modrá a žlutá. 
Začátky klubu nebyly lehké, museli jsme sehnat peníze na nákup dresů, s čímž nám velmi pomohl pan Šesták, 
který má v Předbořicích chalupu a který z větší části přispěl na nákup prvních dresů. Dalšími sponzory byli i místní 
živnostníci, SDH Předbořice, Lom Vepice, Kovošrot Příbram a samozřejmě všichni členové a příznivci, kteří 
přispívají, jak to jen jde. 
První zápasy jsme odehráli proti Kovářovu, Klučenicím a Dublovicím, se kterými jsme hráli vyrovnané zápasy.  
Po velikonočním turnaji 3. 4. 1994  v Kostelci, na kterém zemřel Standa Mošanský, jsme na jeho památku začali 
pořádat Memoriál Standy Mošanského, který má odehráno již 19 ročníků. Tím jsme prakticky odstartovali turnaje 
v malé kopané v dalších vesnicích v okolí. 
Po prvních ročnících, které jsme odehráli na hřištích „Na Kahounce“ a „U Kravína“, jsme s pomocí obce Kovářov 
získali pozemek na místních Drahách a vybudovali tam opravdu důstojný stánek s kabinami (pomohl pan Bílý). 
Dnes je hřiště i díky spolupráci s SDH Předbořice oploceno. Pořádají se tam jak fotbalová utkání, tak i velice 
populární Country bál spojený s dětským dnem a velkým ohňostrojem. Dále se zde pořádají další akce jako 
hasičská cvičení, výstava a zkoušky loveckých psů, různé oslavy atd. 
V letošním roce jsme udělali pro své příznivce pravou vesnickou zabijačku, která se moc líbila a příští rok se bude 
určitě opakovat. 
Všichni členové a příznivci 1. FC Transformátoru se snaží, aby se v naší krásné vesničce stále něco konalo a po 
vzoru hesla „KDE SE NEHRAJE FOTBAL, TAM CHCÍP PES“ se 1. FC Transformátor dočkal další desítky let. 
 

Děkuji všem členům a příznivcům za snahu, aby se tak mohlo stát. 
 

     Díky Miroslav Chýle, prezident klubu 
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MARIÁŠ  O  POHÁR STAROSTY  OBCE  KOVÁŘOV 
 

Jubilejního desátého ročníku mariáše o pohár starosty Obce Kovářov se ve čtyřech turnajích 
zúčastnilo celkem 25 hráčů. Závěrečné vyhodnocení proběhlo na posledním kovářovském turnaji 
v zahořanské restauraci „Na Kovárně“ dne 23. 11. 2013 a bylo obohaceno o udělení tzv. superpoháru pro 
nejlepšího mariášníka celého pětiletého období. Poháry a ceny předal starosta obce pan Pavel Hroch.  

 
Výsledky 
 
Předbořice 4. 5. 2013 Radvánov 21. 9. 2013 Zahořany 19. 10. 2013 Kovářov 23. 11. 2013   
1. Hroch František 1. Hroch František 1. Šťastný Milan  1. Kahoun Václav 
2. Kloud Jiří  2. Jirec Marek  2. Lokvenc Jiří  2. Mošnička Pavel 
3. Pešička František 3. Skronská Renata 3. Dolista Petr  3. Pešička František 
 
 
Celkové výsledky za rok 2013   Superpohár 2009 - 2013 

1. Hroch František    1.   Pešička František    
2. Pešička František   2.   Hroch František 
3. Pšeničný Zdeněk    3.   Hroch Stanislav 
4. Dolista Petr    4.   Hasman Zbyněk  
5. Kahoun Václav    5.   Toužimský Zdeněk 
6. Paták Jaroslav    6.   Paták Jaroslav 
7. Hroch Stanislav    7.   Pšeničný Zdeněk 
8. Korbut Richard    8.   Mošanský Jiří 
9. Skronská Renata    9.   Kapounek Jan 
10. Toužimský Zdeněk   10. Skronská Renata 

 

Spolek mariášníků Předbořice přeje mariášníkům i všem čtenářům pohodové 
Vánoce  a  šťastný celý nový rok 2014. 

-Zpracoval František Hroch- 
 

                                              RESTAURACE  NA  STARÉ  KOVÁRNĚ  ZAHOŘANY  VÁS  ZVE 

                                                 NA  OSLAVU  SILVESTRA  2014  
 

PŘEDPRODEJ  VSTUPENEK  A  INFORMACE  NA  TEL. 604 176 972  
 

(na únor 2014 připravujeme maškarní karneval, termín bude upřesněn) 
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KOVÁŘOVSKÉ TURNAJE MLÁDEŽE VE STOLNÍM TENISU  
 

První listopadový víkend jsme pořádali dvě krajské soutěže mládeže. Jednalo se o bodovací turnaje dorostu a 
mladšího žactva. 
V sobotu 2. listopadu se postaral o slavnostní zahájení starosta Pavel Hroch. V tělocvičně základní školy uvítal 
celkem 12 dorostenek, 21 dorostenců a jejich trenérský či rodinný doprovod. Potom již začaly boje v základních 
skupinách o postup do hlavní soutěže.  V  dorostencích úspěšně bojoval i domácí Jiří Zděnek, který postoupil do 
vyřazovací části mezi 12 nejlepších, kde však již nestačil na Tomáše Hložka ze Soběslavi. Další náš hráč Vojtěch 
Poslušný na tomto turnaji zatím získával jen zkušenosti a skončil v útěše. První místo dle očekávání získal Filip 
Kortus z Pedagogu České Budějovice po finálové výhře nad Filipem Hubáčkem z Vodňan.  
V dorostenkách nejlépe reprezentovala náš klub Lenka Růžičková, které sice nepřál příliš los, přesto postoupila 
z nejtěžší skupiny z prvního místa. I ve vyřazovací části ji nečekalo nic lehkého. V semifinále po napínavém boji 
porazila 3:2 Evu Tranovou z Vyššího Brodu. Ve finále pak porazila ten den již podruhé Táňu Vodákovou ze 
Soběslavi relativně hladce 3:0. Mohla si tak převzít, stejně jako ostatní medailisté, pohár a věcné ceny již tradičně 
z rukou starosty. Z dalších výkonů domácích hráček je třeba vyzdvihnout výhru 3:0 Anety Smetanové v útěše nad 
výbornou hráčkou Veronikou Javoříkovou z Velešína. A také třetí místo ve čtyřhře dorostenek, které vybojovaly 
Lenka Růžičková s Anetou Smetanovou. 
Další  den  se  do  Kovářova  sjelo  ještě  více  hráčů - celkem 55.  Na šesti stolech soupeřilo 39 mladších žáků a  
16 žaček. Přes velký počet účastníků celý turnaj rychle probíhal a nebyly žádné prostoje, za což sklidili pořadatelé 
nejednu chválu. Žáky vyhrál nejvýše nasazený Ondřej Pešek z Třeboně, který ve finále porazil 3:2 Pavla Beneše 
z Kaplice, když už prohrával 0:2 na sety. 
Aneta Smetanová se v žákyních probojovala ze skupin mezi nejlepších osm hráček. Tam však již nestačila na 
pozdější vítězku Johanu Jonášovou z Vyššího Brodu. Ta ve finále porazila 3:1 největší favoritku Lenku Frolíkovou 
z Pedagogu České Budějovice. Další naše naděje Natálie Slivková vyhrála soutěž útěchy a spolu s Anetou 
Smetanovou vybojovala i třetí místo ve čtyřhře. Všechny ceny opět předával starosta Pavel Hroch, který oba 
turnaje zaštítil. Bez podpory obce Kovářov by se podobné turnaje na této úrovni dělat nedaly, což by byla velká 
škoda. Turnaje v Kovářově jsou totiž stále více oblíbené a všichni se do naší malebné jihočeské obce rádi vracejí. 
Za tuto podporu moc děkujeme. 
 

Dále bych rád za celý klub TTC Kovářov popřál všem krásné prožití svátků vánočních a mnoho úspěchů a 
šťastných okamžiků v celém roce 2014. 

-Michal Špeta - TTC Kovářov- 

SDH   KOVÁŘOV 
  

Vážení spoluobčané, 
blíží se konec velmi náročného období, to je rok 2013. Náročného proto, že nás všechny zatěžuje 

rozmanitost počasí, které nese následky jak v podobě velkého sucha, tak naopak velké vody. Letošní rok opět 
prověřil připravenost dobrovolných hasičů okrsku Kovářov. Jak jsem již zmínil, povodně, které postihly území 
obce Kovářov v červnu, byly velkou událostí v podobě spousty zatopených budov, na jejichž odčerpávání se 
podílely všechny sbory okrsku. Bohužel nám chybělo mnoho technických prostředků (čerpadel) pro pokrytí všech 
událostí. Nyní ke konci roku byly přiděleny finanční prostředky z Ministerstva vnitra i sborům našeho okrsku za 
pomoc při povodních. Při jednání se starostou obce bylo rozhodnuto, že se za tyto prostředky nakoupí motorová 
kalová a plovoucí čerpadla, motorové pily. Tyto materiály budou rozděleny do sborů okrsku tak, aby při dalších 
nepříjemných událostech byly pokryty všechny obce okrsku. 
I tento rok jsme pořádali hasičský ples, společně s obcí Kovářov pálení čarodějnic, dětský den, mikulášskou 
nadílku, která proběhla 7. 12. 2013. Vždy je potěšující, když na těchto akcích můžeme přivítat hodně dětí. 

I náš sbor musí zhodnotit průběh letošního roku. Toto hodnocení proběhne 18. 1. 2013 na valné hromadě 
SDH Kovářov. 

Akce roku 2014 zahájíme 8. 2. 2014 již 9. hasičským plesem, na který Vás srdečně zveme. Opět připravíme 
velikou bohatou tombolu v podobě zabijačkových pochoutek. Celý večer bude hrát hudební skupina Sympaťáci 
z Karlových Varů. Duben uzavřeme pálením čarodějnic, v červnu připravíme dětský den, který navštěvuje každý 
rok více a více dětí. Konec roku opět vyvrcholí mikulášskou nadílkou. 

Dovolte mi, abych Vám popřál příjemné a pohodové vánoční svátky. Do roku 2014 hodně zdraví, štěstí, 
lásky a lidského porozumění. 

-Josef Grůbr, starosta SDH Kovářov- 
 

Sbor dobrovolných hasičů Kovářov pořádá 8. 2. 2014 od 20 h v Kulturním Domě Kovářov 
9. hasičský ples. K tanci a poslechu hraje Karlovarská hudební skupina Sympaťáci - Karaoke 

Tradi ční bohatá tombola ve formě zabijačkových pochoutek. 
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Neoznačené p řísp ěvky jsou materiály OÚ Ková řov. 
Příjem inzerce, p řísp ěvk ů, nám ět ů a p řipomínek: OÚ Ková řov 

 

 
Ceník inzerce 

platný od 1.1.2009 
 

ceny jsou uvedeny s DPH 
 

malý formát 119,00 K č 
formát A5 238,00 K č 
formát A4 476,00 K č 
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